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COMMISSION DE LA SANTÉ PUBLIQUE, 
DE L'ENVIRONNEMENT 

ET DU RENOUVEAU DE LA SOCIÉTÉ 
RÉUNION PUBLIQUE DU 
MARDI 19 JANVIER 1999 

PRÉSIDENCE de 

Mme Vanlerberghe 

La séance est ouverte à 10.10 heures. 

COMMISSIE VOOR DE VOLKSGEZONDHEID, 
HET LEEFMILIEU 

EN DE MAATSCHAPPELIJKE HERNIEUWING 
OPENBARE VERGADERING VAN 

DINSDAG 19 JANUARI 1999 

VOORZITTER : 

Mevrouw Vanlerberghe 

De vergadering wordt geopend om 10.10 uur. 

Mondelinge vraag van de heer Jef 
Valkeniers aan de minister van 
Volksgezondheid en Pensioenen over 
"de vrije verkoop van contactlenzen" 
(nr. 1746) 

Question orale de M. ,Jef Valkeniers 
au ministre de la Santé publique et 
des Pensions sur '1a vente libre de 
verres de contact" (n° 1746) 
De voorzitter : De heer Jef Valkeniers 
heeft het woord. 

De heer ,Jef Valkeniers (VLD): 
Mevrouw de voorzitter, mijnheer de 
minister. collega ·s, begin 1998 besliste 
de minister van Economische Zaken de 
vrijhandel van contactlenzen toe te 
laten. Bepaalde warenhuizen speelden 
hier snel op in en bieden momenteel 
contactlenzen aan tegen lage prijzen. 
Aangezien in warenhuizen geen 
personen ter beschikking staan die de 
potentiële kopers van contactlenzen 
kunnen informeren en adviseren met 
betrekking tot het gebruik van deze 
contactlenzen rijst de vraag of het 
verkopen van contactlenzen in de vrije 
handel wel medisch veruntwoord is. Het 
onzorgvuldig gebruik van deze contact 
lenzen houdt immers een aantal 
medische risico's in. Nalatigheid in de 
verzorging van lenzen verhoogt de kans 
op infecties waardoor het gezichtsver 
mogen kan worden aangetast. ln 
bepaalde gevallen kan zelfs het 
hoornvlies worden vernietigd. 
Vooral jongeren dreigen de dupe te 
worden van deze maatregel aangezien 
het dragen van al dan niet gekeurde 

lenzen erg populair is bij de jeugd. Door 
het aanbieden van goedkope lenzen in 
het warenhuis wordt voor de jongeren 
de drempel erg laag om zich - van geen 
kwaad bewust - lenzen aan te schaffen. 
Om aan deze problematiek tegemoet te 
komen zijn er naar verluidt gesprekken 
aan de gang tussen de minister van 
Volksgezondheid en de Algemene 
Pharmaceutische Bond om de lenzen 
via de apotheker te verkopen. Hoewel 
het in de handel brengen van medische 
hulpmiddelen waaronder contactlenzen 
ressorteren. tot de bevoegdheid van de 
minister van Economische Zaken 
behoort. dient de rmruster van 
Volksgezondheid te waken voor de 
veiligheid en de gezondheid van 
patiënten en gebruikers van deze 
medische hulpmiddelen. 

Ik had graag een antwoord gekregen op 
de volgende vragen. 

Ten eerste, werd met betrekking tot de 
beslissing van het ministerie van 
Economische Zaken van begin 1998 
inzake he• in de vrijhandel brengen van 
contactlenzen overleg gepleegd tussen 
de minister van Economische Zaken en 
de minister van Volksgezondheid '? 

Ten tweede, als dit overleg inderdaad 
plaatsvond. heeft de minister van 
Volksgezondheid dan gewezen op de 
potentiële gevaren die verbonden zijn 
aan deze vrije handel van contactlen 
zen'? 

Ten derde, is het verantwoord deze 
lenzen in de vrije handel toe te laten, 
rekening houdend met het feit dat het 

gebruik van contactlenzen een degelijk 
advies vergt en potentiële gevaren 
inhoudt bij onzorgvuldig en onacht 
zaam gebruik ? 
Ten vierde, dreigt de vrijhandel van 
contactlenzen niet aan te zetten tot 
auto-medicatie die kan leiden tot 
medische complicaties '? 
Ten vijfde, wat is de stand van zaken 
met betrekking tot de gesprekken met 
de Algemene Pharmaceutische Bond 
om de lenzen via de apotheker te 
verkopen'? 

Ten zesde. zal de minister initiatieven 
nemen om zijn collega van Economi 
sche Zaken aan te zetten de 
contactlenzen uit de vrije handel te 
nemen'? 

Ten zevende. is er een kwaliteitsverschil 
tussen contactlenzen die te koop 
worden aangeboden in de vrijhandel en 
contactlenzen die worden verkocht bij 
oogartsen en opticiens. die het 
belangrijk prijsverschil verklaren '? 

Ten achtste. welke initiatieven zal de 
minister nemen met betrekking tot deze 
problematiek '1 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Colla, minister van Volksse 
zondheid en Pensioenen: Mevrouw-de 
voorzitter. ik heb onlangs op een 
gelijkaardige vraag geantwoord. 
Het verkopen van lenzen is eigenlijk 
niet gereglementeerd. Men moet dus 
niet eerst een oogarts raadplegen. Het 
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Colla 

beroep van oplieten is weliswaar 
geregeld via een koninklijk besluit met 
betrekking tot de middenstand maar niet 
via een koninklijk besluit dat hen plaatst 
bij de groep van paramedische 
beroepen. Daarenboven hebben wij 
vastgesteld dat omwille van deze 
gebrekkige wetgeving er een zekere 
evolutie is waar te nemen in de 
rechtspraak terzake. In de praktijk 
bestaat er dan ook dubbelzinnigheid. Er 
is in de rechtspraak een periode geweest 
dat men oordeelde dat een opticien ook 
optometrische toestellen mocht gebrui 
ken om brillenglazen voor te schrijven. 
Er is echter een evolutie waar te nemen 
waarbij men een veel strengere 
interpretatie hanteert. 

Ik wens alle betrokken partijen te horen. 
Zowel met de oogartsen als de opticiens 
werden afspraken gemaakt. Ik zal ook 
de middenstand en het departement 
Economische Zaken bij deze gesprek 
ken betrekken. Als werkhypothese 
hanteer ik het principe dat het 
verstrekken van lenzen zonder adequaat 
advies van een oogarts niet wenselijk is. 
Persoonlijk zou ik dit nooit doen. 

Ik wijs nogmaals op het feit dat de 
wetgeving terzake onduidelijk is maar 
ik wens alle partijen toch samen te 
brengen. Trouwens, ik wil ook een 
aantal andere zaken op tafel leggen. In 
welke omstandigheden mag een 
opticien gebruik maken van apparatuur 
zonde. tussenkomst van een oogarts ? 
Ik heb ook de problematiek aangekaart 
van de verkoop van leesbrillen in 
grootwarenhuizen. Het gaat hier om een 
afweging tussen enerzijds de persoon 
lijke vrijheid en anderzijds het belang 
van de volksgezondheid. Ik hoop dat 
wij zo vlug mogelijk een oplossing 
zullen vinden. 

De voorzitter : De heer Jef Valkeniers 
heeft het woord. 

De heer Jef Valkeniers (VLD): 
Mevrouw de voorzitter, ik stel vast dat 
de minister het probleem erkent en een 
gesprek met de betrokkenen zal voeren. 
Gaat de verkoop ondertussen gewoon 
door? 

Minister Colla : Ja, zolang geen andere 
reglementering is goedgekeurd, blijft de 
huidige situatie uiteraard voortbestaan. 
Ik kan de betrokkenen enkel wijzen op 
de gevaren voor de volksgezondheid. 

De heer Jef Valkeniers (VLD): Heeft u 
een termijn bepaald ? 

Minister Colla : Er zijn reeds 
verschillende data vastgelegd. 

De heer Jef Valkeniers <VLD): Ik hoop 
dat men zo vlug mogelijk een oplossing 
zal vinden. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

- La réunion publique de commission 
est levée à 10.20 heures. 
- De openbare commissievergadering 
wordt gesloten om 10.20 1111r. 
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